
PROTOKÓŁ Nr 40/06 
wspólnego posiedzenia wyjazdowego  

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
oraz Komisji Rewizyjnej  Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 24 maja 2006r. 

w Świętokrzyskim Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 
Sanitarnego w Kielcach.  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10.00 i trwało do godz. 15.30. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone 
zgodnie z listami obecności stanowiącymi zał. nr 1 i 2 do protokołu. 
Posiedzenie składało się z 2 części:  
Część I -  obrady Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  w sali 
nr 104 Urzędu Marszałkowskiego: 
Część II: w Świętokrzyskim Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 
Sanitarnego przy ul. Pakosz wspólne z Komisją Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Spraw Rodziny na temat działalności statutowej Świętokrzyskiego Centrum 
Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach. 
Radni otrzymali materiały przy zaproszeniu na posiedzenie.  

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  
Część I -  obrady Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  w sali 
nr 104 Urzędu Marszałkowskiego, w godz 10.00 – 12.00.  
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Spraw Rodziny  Sławomir Marczewski.  
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem do radnych, czy zgłaszają uwagi 
do porządku obrad przesłanego przy zaproszeniu na posiedzenie Komisji. W 
związku z ograniczonym czasem obrad (wspólny z Komisją Rewizyjną wyjazd 
do Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 
Sanitarnego w Kielcach) zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 4. 
„Informacja o sposobie i formach realizacji wniosków zgłoszonych do Zarządu 
Województwa przez Komisję Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny w 
okresie kadencji 2002-2006”  i omówienie go na najbliższym posiedzeniu. 
Radni zaaprobowali wniosek i przyjęli jednogłośnie porządek obrad w 
następującym brzmieniu: 

1. Raport z realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi w 2005 roku.  



 2

2. Ocena realizacji w 2005 roku inwestycji z zakresu pomocy społecznej, 
ujętych w kontrakcie dla województwa świętokrzyskiego na lata 2005-
2006. 

3. Sprawozdanie z realizacji programów zdrowotnych na terenie 
województwa świętokrzyskiego za I kwartał 2006 r. 

4. Sprawy różne.  

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  
Ad 1.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Raportu z realizacji Programu Współpracy 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi 
w 2005 roku, stanowiącego załącznik nr 3 do protokołu.  Treść wystąpienia 
zgodna z treścią Informacji. 
W  d y s k u s j i :  
Radny Bronisław Powierża zwrócił uwagę na zbyt małą liczbę organizacji 
pozarządowych w województwie świętokrzyskimzainteresowanych ankietą, 
która to liczba jest wyrazem aktywności obywateli. Odniósł się do treści ankiety 
i zauważył brak w odpowiedziach ocen skrajnych: „zdecydowanie źle” lub 
„zdecydowanie dobrze”.  Zgłosił również zastrzeżenia do znikomej aktywności 
organizacji pozarządowych w ankiecie (tylko 16 organizacji).  
Radna Jolanta Kręcka zapytała, czy nie można przeznaczyć części środków z 
UE na szkolenia uczące tworzenia organizacji pozarządowych, finansowania ich 
etc.   
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu 
Marszałkowskiego Wojciech Żelezik poinformował, że działanie III sektora 
jest zupełnie odrębne od wszystkiego. Jest on całkowicie niezależny od 
administracji, wynika z aktywizacji społecznej. Departament Zdrowia i Polityki 
Społecznej czynił starania w kierunku zwiększenia liczby organizacji 
pozarządowych w województwie. Przeprowadzano szkolenia, dążono do 
powstania jednej dużej federacji skupiającej poszczególne federacje organizacji 
działających w poszczególnych dziedzinach. Obecnie działające organizacje są 
małe i słabe, nie potrafia się między sobą porozumieć, często konkurują z sobą.  
Każda organizacja chce działać na własną rękę, federacja nie doszła zatem do 
skutku.  Brak dalszego porozumienia przyczyni się do „naturalnej śmierci” 
wielu organizacji pozarządowych. otrzymują środki finansowe na działalność 
statutową, a pozostałe wydatki (utrzymanie biura, pracowników itp.) pokrywają 
ze środków własnych.  
Członek Zarządu Marek Gos uznał za zasadny wniosek radnej Jolanty 
Kęckiej, jednakże trudno jest znaleźć źródło środków na te cele. Wojewódzki 
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Urząd Pracy jest realizatorem programów w ramach EFS nakierowanych na 
rozwój zasobów ludzkich i z tych programów można przeprowadzać szkolenia. 
Zarząd Województwa zwróci się do WUP o ogłoszenie naboru projektów na 
ww. temat. Ustawa o pożytku publicznym i wolontariacie jasno i rygorystycznie 
określa sposób działania organizacji pozarządowych.  
 Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości Raport z realizacji 
Programu Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z 
Organizacjami Pozarządowymi w 2005 roku, a swoje stanowisko zawarła w 
opinii nr 148/06 stanowiącej zał. nr 4 do protokołu.  

Ad 2.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Informacji - Ocena realizacji w 2005 roku inwestycji 
z zakresu pomocy społecznej, ujętych w kontrakcie dla województwa 
świętokrzyskiego na lata 2005-2006., stanowiącej zał. Nr 5 do protokołu. Treść 
wystąpienia zgodna z treścią Informacji. Poinformował, że problem z realizacją 
zamierzonych prac inwestycyjnych pojawi się, gdy wygaśnie kontrakt i nie 
będzie wznowiony na kolejne lata.  
W  d y s k u s j i :  
Radny Bronisław Powierża wyraził zaniepokojenie treścią rubryki „Uwagi”, 
odnoszącą się do braku informacji o wysokości środków przeznaczonych na 
finansowanieKontraktu Wojewódzkiego w roku 2006.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
poinformował, że na dzień dzisiejszy wysokość środków jest już znana.  
Członek Zarządu Marek Gos dodał, że wymagany jest od Samorządu 
Województwa udział środków własnych. Sprawą zainteresowana została poseł 
Olędzka, która monitowała u minister Gęsickiej przyspieszenie podpisania 
kontraktu. Domy pomocy społecznej powoli uzyskują wymagane standardy, w 
czym pomogły niewątpliwie środki  finansowe z Kontraktu Wojewódzkiego i 
PFRON.  
Przewodniczący obrad stwierdził, że niektóre domy pomocy społecznej 
dalekie są od wymaganych standardów w zakresie świadczenia usług.  
Radny Roman Cichoń, nawiązując do tabeli nr 2, zapytał dlaczego są tak 
drastyczne różnice kosztów realizacj wg harmonogramu i wg aneksu nr 1. 
Odnosi się to do budowy Domu Pomocy Społecznej w Pierzchnicy. 
Członek Zarządu Marek Gos stwierdził, że świadczy to często dobrze o 
inwestorze, który szukał środków i partnerów w różnych źródłach. W 
Pierzchnicy powstaje trzeci w województwie dps budowany przy pomocy 
środków z Fundacji Sue Rieders. To była bardzo trudna inwestycja montowana 
ze środków z różnych fundacji, dlatego są rozbieżności w rozliczeniach. Jest 
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przypuszczenie, że po wybudowaniu dps w Pierzchnicy będzie miał 
konkurencyjnie niskie koszty utrzymania pensjonariusza. Jest to obiekt 
parterowy, bez wind i barier architektonicznych. Ten dom prawie w całości 
wybudowany został ze środków angielskiej Fundacji. Zaproponował Komisji 
wizytowanie tego obiektu.   
Radna Lucjana Elżbieta Nowak zaproponowała obejrzenie po drodze 
podobnego domu opieki dla starszych osób w Kałkowie.  
Radna Jolanta Kręcka przypomniała, że samorządy województwa 
świętokrzyskiego użo zawdzięczają w dziedzinie inwestycji w pomocy 
społecznej pani poseł byłej kadencji Marii Stolzman, która jest przedstawicielką 
fundacji angielskiej na Polskę. Zabiegała intensywnie i skutecznie , jako poseł 
Ziemi Świętokrzyskiej, o jak największą ilość środków dla naszego regionu. 
Członek Zarządu Marek Gos w pełni podzielił zdanie przedmówczyni.  
 Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości Informację - Ocena 
realizacji w 2005 roku inwestycji z zakresu pomocy społecznej, ujętych w 
kontrakcie dla województwa świętokrzyskiego na lata 2005-2006., a swoje 
stanowisko zawarła w opinii nr 149/06 stanowiącej zał. nr 6 do protokołu.  

Ad 3.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Sprawozdania z realizacji programów zdrowotnych 
na terenie województwa świętokrzyskiego za I kwartał 2006 r., stanowiącego  
zał. nr 7 do protokołu. Treść wystąpienia zgodna z treścią Informacji. 
W dyskusji: 
Przewodniczący obrad zwrócił uwagę na słuszne dobrodziejstwo realizacji 
programów zdrowotnych, które np. w Końskich cieszą się dużym 
zainteresowaniem i popularnością.   
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
poinformował, że natomiast w Kielcach często nie ma chętnych do udziału w 
niektórych programach zdrowotnych. Wynika to z braku koordynacji 
poszczególnych programów i ich realizatorów. Czasem te same programy były 
przez kilka podmiotów. 
Radny Roman Cichoń wyraził wątpliwość co do wysokości liczby osób 
objętych poszczególnymi programami.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
sprostował, że są to wszystkie osoby z województwa mieszczące się w grupie, 
która została objęta danym programem. 
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Radna Jolanta Kręcka postulowała potrzebę powrotu do badań poziomu 
cholesterolu, bo wysokim poziomem cholesterolu charakteryzuje się bardzo 
duża grupa osób potencjalnie zagrożonych chorobami układu krwionośnego. 

Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości Sprawozdanie z realizacji 
programów zdrowotnych na terenie województwa świętokrzyskiego za I kwartał 
2006 a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 150/06 stanowiącej zał. nr 8 do 
protokołu.  

Ad. 4. 
Przewodniczący obrad zapoznał Komisję z pismem Komisji Budżetu i 
Finansów, postulującym konieczność odbycia sesji Sejmiku poświęconej 
problematyce służby zdrowia, stanowiącym zał. nr 9 do protokołu. Ocenił, że 
inicjatywa Komisji Budżetu jest ze wszech miar słuszna, ponieważ większość 
członków Komisji Zdrowia jest przedstawicielami Sejmiku w radach 
społecznych szpitali i zna trudną sytuację tych jednostek. O trudnej sytuacji w 
służbie zdrowia świadczą aktualnie trwające strajki białego personelu.  Zapytał 
zebranych o zdanie.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
stwierdził, że poprawa w służbie zdrowia zależy od działań politycznych na 
szczeblu centralnym. Sejmik Województwa Świętokrzyskiego może 
podyskutować o sytuacji szpitali dla których jest organem prowadzącym. Jest 
taka dyskusja możliwa we wrześniu – październiku, podczas weryfikacji 
pewnych terminów w uchwale o strategii ochrony zdrowia, która będzie 
możliwa dopiero po ogłoszeniu nowego narodowego programu zdrowia, 
przewidzianemu na wrzesień. 
Na tym posiedzenie Komisji, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny zakończono. 
Protokół sporządziła Barbara Loch.                           
 

Przewodniczący obrad 
 
 

Sławomir Marczewski 
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Część II: w Świętokrzyskim Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 
Sanitarnego przy ul. Pakosz wspólne z Komisją Rewizyjną.  
Posiedzenie trwało od godz. 12.30 do 15.30 

Ad 5. 
Przewodniczył obradom Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Stanisław Lisowski.  
Przewodniczący obrad powitał wszystkich zebranych i poprosił dyrektora 
Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego 
w Kielcach Stanisława Florka o dokonanie wprowadzenia do informacji na 
temat funkcjonowania kierowanej przez niego jednostki.  
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i 
Transportu Sanitarnego w Kielcach Stanisław Florek dokonał wprowadzenia 
do Informacji na temat funkcjonowania Świętokrzyskiego Centrum 
Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego, stanowiącej zał. nr 5 do 
protokołu Komisji Rewizyjnej. Treść wystąpienia, wspomaganego pokazem 
multimedialnym, zgodna z treścią załączonej informacji.   
W  d y s k u s j i :  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu 
Marszałkowskiego Wojciech Żelezik – z pozycji przewodniczącego Rady 
Społecznej ŚCRMiTS stwierdził, że jest to jednostka wzorcowo kierowana i 
funkcjonująca. Nawiązując do inicjatywy z 1999 r. połączenia WKTS z 
Pogotowiem Ratunkowym, stwierdził, że było to przedsięwzięcie ze wszech 
miar słuszne. Prawidłowo przeprowadzony proces restrukturyzacyjny przyczynił 
się do poprawy kondycji ekonomicznej i organizacyjnej jednostki. Niepokojący 
jest fakt istnienia poza strukturami ŚCRMiTS trzech oddziałów powiatowych: 
staszowskiego, opatowskiego i sandomierskiego. Wszelkie propozycje i gesty 
dobrej woli ze strony Zarządu Województwa odbierane były i są, jako próba 
zamachu na ich niezależność i autonomię. Niezbędne i pilne jest też 
uregulowanie przepisów z zakresu ratownictwa medycznego zawartych w 
ustawie o ratownictwie medycznym. Uchwalona przez Sejm ustawa jest obecnie 
gruntownie nowelizowana, a zmiany idą w kierunku zdjęcia ze starostów 
obowiązku ratownictwa i przekazania tych zadań do wojewodów. Tym samym 
pozbawia się samorząd województwa dysponowania ratownictwem 
medycznym.  
Członek Zarządu Województwa Marek Gos wysoko ocenił działalność 
kierownictwa i załogi ŚCRMiTS.  Przypomniał, że na forum Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny były przedkładane propozycje powiatów 
(np. skarżyskiego) zmierzające do przejęcia oddziałów ratownictwa. Jednakże, 
w wyniku perswazji i dyskusji odstąpiono od tych działań.  
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Radny Bronisław Świętokrzyskiego. Powierża stwierdził, że każdy sukces jest 
efektem długotrwałego działania i uporu. Przykładem tego jest sukces 
ŚCRMiTS. Zwrócił uwagę na niebezpieczny w skutkach dla pacjentów proceder 
spełniania zabezpieczenia ratownictwa medycznego przez prywatne firmy. Taka 
sytuacja jest w powiecie sandomierskim, wyraził zdziwienie i niewiedzę 
dlaczego władze powiatowe nie wiążą ratownictwa medycznego z  ŚCRMiTS , 
a zlecają osobie prywatnej, mimo iż wszystkie pozytywy przemawiają za 
pierwszym rozwiązaniem. Zapytał, czy możliwość połączenia się tych 
oddziałów ze ŚCRMiTS jest nadal otwarta.  
W imieniu młodzieżowych grup ratownictwa medycznego, funkcjonujących w 
Sandomierzu zwrócił się do dyrektora ŚCRMiTS z prośbą o przekazanie im  
jednej z wycofywanych z eksploatacji karetek. 
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i 
Transportu Sanitarnego w Kielcach Stanisław Florek  wyraził wstępną 
aprobatę.  
Radny Adam Tarnowski pogratulował dyrektorowi Fluorkowi osiągnięć 
jednostki. Zapytał, czy w związku ze zmniejszeniem taboru samochodowego nie 
spadła skuteczność działalności statutowej jednostki.  
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i 
Transportu Sanitarnego w Kielcach Stanisław Florek  wyjaśnił, że sprzedane 
zostały samochody wyeksploatowane i te, które świadczyły usługi transportowe 
na zlecenie ośrodków zdrowia i innych jednostek z otoczenia ochrony zdrowia 
(np. San-Epid).  
Radny Andrzej Bednarski  wyraził uznanie dla dyr. S.Florka i jego załogi oraz 
pogratulował zdolności menadżerskich. Zapytał, czy punkty oczekiwania w 
terenie są czynne całodobowo. Poinformował o przypadku sprzed 3 lat, gdy na 
skutek  2-godzinnego oczekiwania pogotowia ratunkowego, chory pacjent z 
Bodzentyna zmarł.  
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i 
Transportu Sanitarnego w Kielcach Stanisław Florek odparł, że przypadek 
ten był wynikiem złej woli poszczególnych osób a nie systemu. Przy tak dużej 
liczbie udzielanych usłu jednostkowe przypadki zawsze będą mieć miejsce.  
Radna Jolanta Kręcka zapytała o procedurę wyposażania karetek w leki oraz 
sposoby przeciwdziałania współpracy zespołów ratownictwa z firmami 
pogrzebowymi.  
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i 
Transportu Sanitarnego w Kielcach Stanisław Florek poinformował, że 
wydawanie leków obwarowane jest szczególnym nadzorem i prowadzony jest 
ciągły monitoring ich dystrybucji. Natomiast, dla przeciwdziałania współpracy 
zespołów ratownictwa z firmami pogrzebowymi,  każdorazowo – przy 
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stwierdzeniu zgonu pacjenta – zespół ratownictwa daje do podpisania rodzinie 
zmarłego oświadczenie, że nie proponowano żadnej firmy pogrzebowej.  
Radny Roman Cichoń wyraził uznanie dla kierownictwa i załogi ŚCRMiTS. 
Stwierdził, że przedłożona przez Centrum informacja jest najlepsza, jaką – jako 
radny – otrzymał w ciągu kadencji. Za cel w zbliżającej się kampanii wyborczej 
wziął sobie doprowadzenie sprawy włączenia ratownictwa medycznego z 
powiatów: staszowskiego, opatowskiego i sandomierskiego w struktury 
ŚCRMiTS.   
Komisje obejrzały karetki transportowe i ratownicze na placu, następnie 
przystąpiły do sprecyzowania stanowiska na temat funkcjonowania omawianej 
jednostki.  
Przewodniczący obrad   zaproponował stanowisko, które Komisje w całości 
jednomyślnie akceptowały. Zawarte ono zostało w opinii nr 151/06 stanowiącej 
zał. nr 10 do protokołu. 
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziła Barbara Loch.  
Na wniosek radnego Andrzeja Bednarskiego Komisje zwizytowały nieruchomość 
położoną w Kielcach przy ul. Kusocińskiego, przeznaczoną na potrzeby 
lecznictwa psychiatrycznego.  

Przewodniczący obrad 
 
 

Stanisław Lisowski 
 
 
 


